
Protokół

ze wspólnego  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa
i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty,

Kultury, Sportu i Zdrowia, Komisji Budżetu i Samorządu, Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu 22 sierpnia  2023 roku 

o godzinie 1400 w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 13 radnych
nieobecnych               - 1 radny /M. Dunajski/
Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Budżetu i Samorządu Robert Bejgier.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – o godzinie 1400 otworzył wspólne posiedzenie Komisji
i po powitaniu Radnych i zaproszonych gości stwierdził kworum pozwalające na podejmowanie
prawomocnych decyzji.

III Proponowany porządek posiedzenia:

1.Sprawy regulaminowe.
2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji.
3.Funkcjonowanie pływalni w kontekście realizacji przyjętych programów umiejętności nauki
pływania, rehabilitacji osób niepełnosprawnych i seniorów.
4.Informacja o realizacji opieki medycznej i stomatologicznej dzieci i młodzieży w placówkach
oświatowych.
5.Analiza funkcjonowania Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za I półrocze 2023 roku.
6.Projekty uchwał i tematy informacyjne.
7.Zapytania, sprawy różne.
8.Zakończenie. 
                                                           
Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier – odczytał treść porządku posiedzenia i zapytał czy ktoś
ma uwagi.
Porządek posiedzenia przyjęto bez uwag.

Ad.2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  –  poprosił wszystkich Radnych o przyjęcie protokołu
ze wspólnego posiedzenia Komisji, która odbyła się 13 czerwca 2023 roku. 
Radni 13 głosami „za” i jednym głosem „wstrzymującym” przyjęli protokół /J. Koralewski /. 

Następnie  poprosił  członków  Komisji  Infrastruktury  i  Drogownictwa  o  przyjęcie  protokołu
z posiedzenia Komisji, które odbyło się 25 lipca 2023 r.
Radni przyjęli protokół jednogłośnie.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka –  usprawiedliwiła  nieobecność  Burmistrza  Miasta  Jacka
Żurawskiego, poinformowała, że Burmistrz otrzymał w dniu wczorajszym otrzymał zaproszenie na
spotkanie do Ministra Szczuckiego.

Ad. 3.Funkcjonowanie pływalni w kontekście realizacji przyjętych programów umiejętności
nauki pływania, rehabilitacji osób niepełnosprawnych i seniorów.
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Pracownik  Urzędu  Ewa  Dąbkowska  -  poinformowała,  że  materiał  Radni  otrzymali  drogą
mailową, celem zapoznania. 

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że materiał jest ciekawy. Z materiału wynika, że osoby
spoza terenu Gminy korzystają  z pewnych programów i  grantów na pływalni,  jednak młodzież
z  terenu Gminy nie  korzysta.  Następnie  poinformował,  że  4  lata  temu zgłosił  wniosek,  by  na
pływalni wprowadzić rehabilitację dorosłych osób niepełnosprawnych i seniorów w porozumieniu
z  NFZ.   Na wniosek  otrzymał  odpowiedź,  że  jest  to  niemożliwe,  jednak  nie  było  wyjaśnione
dlaczego.

Pracownik Urzędu Ewa Dąbkowska – poinformowała, że nie przypomina sobie takiego tematu,
jednak cofnie się do jego historii, zapozna się z nim i przygotuje odpowiedź. 

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  – również uważa, że materiał jest ciekaw. Uważa, że to
dobrze, że dużo projektów skierowanych jest do dzieci i osób starszych, którzy z nich korzystają.
Cieszy się, że KGW Kowalewo napisało projekt i aktywnie włączyło się w program i aktywnie z
niego korzysta. 

Radny  Piotr  Strzelecki  –  poprosił  by  zajęcia  na  pływalni  były  ujęte  w  harmonogramie
w SP Wielkie Rychnowo. Uważa, że nauka pływania powinna być podstawą.

Kierownik  ref.  EOiW  Monika  Kozińska –  poinformowała,  że  w  ubiegłym  roku  w  ramach
Programu „Umiem Pływać” jedna grupa z SP Wielkie Rychnowo uczestniczyła w takich zajęciach.
We  wrześniu  Gmina  zgłosiła  zapotrzebowanie  do  Związku  Pływackiego  o  przydzielenie  grup,
informacja  zostanie  przekazana  do  Dyrektorów  Szkół  i  w  ramach  tego  programu  dzieci  będą
korzystać z pływalni. Wyjaśniła, że to Dyrektor decyduje o tym czy z programu będzie korzystała
pierwsza, druga czy trzecia klasa. Wyjaśniła, że środki transportu pokrywane są z budżetu szkół. 

Radny Piotr Strzelecki – uważa, że w ramach zajęć wychowania fizycznego z pływalni powinny
korzystać starsze klasy.

Agnieszka Zielaskowska SP Wielkie  Rychnowo – poinformowała,  że  prośbę  Radnego  Piotra
Strzeleckiego przekaże Pani Dyrektor. Następnie poinformowała, że zgadza się z wypowiedzią Pani
Kierownik Moniki  Kozińskiej.  W ramach w-f trudno będzie zorganizować zajęcia  na pływalni.
Przed pandemią  uczniowie  SP Wielkie  Rychnowo korzystali  z  zajęć  na  pływalni  w godzinach
popołudniowych,  gdzie  chętnych  było  dużo  dzieci.  Dodała,  że  w  tym  roku  można  również
spróbować takiej formy zajęć. 

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  –zapytał z czego wynika, że Związek Pływacki z roku
na rok przydziela mniejszą ilość grup.

Kierownik  ref.  EOiW  Monika  Kozińska –  poinformowała,  że  z  uwagi  na  mniejszą  ilość
pieniędzy przeznaczoną na program. Dodała,  że  Gmina zawsze wnioskuje o  to  by wszystkie
oddziały mogły zapewnić każdej klasie korzystanie z Programu „Umiem Pływać”. 

Dyrektor SP Wielka Łąka Danuta Drożdża – poinformowała, że Pogram „Umiem Pływać” jest
traktowany w szkole jako dodatkowe zajęcia, nauczyciele zobowiązani są do realizacji podstawy
programowej. Nauczyciel, który prowadzi zajęcia musi mieć specjalne kwalifikacje. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego materiału. 
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Ad.4.  Informacja  o  realizacji  opieki  medycznej  i  stomatologicznej  dzieci  i  młodzieży
w placówkach oświatowych.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka- Sałatowska  - poinformowała, że materiał został przesłany
Radnym  drogą  mailową.  Informacje  dotyczące  opieki  stomatologicznej  zostały  pozyskane  od
Dyrektorów Szkół.

Przewodniczący  Komisji   Robert  Bejgier   –  poinformował,  że  z  przedstawionego  materiału
wnioskuje,  że  opieka  stomatologiczna  w  placówkach  oświatowych  nie  jest  w  wystarczającym
zakresie. 
Dyrektor SP Kowalewo Pomorskie Renata Faluta -Kaszubowska – poinformowała, że opieką
medyczną i stomatologiczną objęte są tylko te dzieci, których rodzice wyrazili na to zgodę. 

Kierownik EOiW Monika Kozińska – poinformowała, że realizacja tego zadania nie jest pełna
z uwagi na to, że pierwsze porozumienie zostało zawarte w grudniu 2019, ponieważ zobowiązała do
tego Ustawa, następnie w kolejnych latach panowała pandemia. 

Radny Jerzy Koralewski  – poinformował, że odwrotne opinie usłyszał od niektórych rodziców,
którzy muszą korzystać z prywatnych usług. 

Radna Jolanta Wypych – wyjaśniła, że w szkole nie są przeprowadzane badania, ponieważ nie ma
gabinetu stomatologicznego. Wykonywana jest jedynie profilaktyka.

Przewodniczący Komisji   Robert  Bejgier  – zapytał  czy dzieci  nieodpłatnie  mogą się  leczyć
w gabinecie stomatologicznym na Placu Wolności w Kowalewie.

Kierownik EOiW Monika Kozińska – odpowiedziała, że tak.

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego materiału.

Ad.5.Analiza funkcjonowania Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za I półrocze 2023 roku.

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska – poinformowała, że materiał został przesłany Radnym
drogą mailową, celem zapoznania. 

Radny  Jerzy  Koralewski  –  poinformował,  że  materiał  jest  obszerny  i  został  przygotowany
w sposób ciekawy. Można z niego wyciągnąć kilka wniosków. Następnie odniósł się do zapisu:
„ Wystąpiono do sądu z wnioskiem o zobowiązanie do podjęcia leczenia odwykowego dla 4 osób”.
Zapytał jaki był skutek.

Kierownik  ref.  OŚRiEG  Edyta  Jasińska  –  odpowiedziała,  że  skutek  był  róży.  Obecnie  są
przeprowadzane  rozprawy,  więc  materiał  dowodowy  jest  tworzony.  Poprzednie  rozprawy  były
umarzane,  z  uwagi  na  to,  że  osoba  poddała  się  zaszyciu.  Są  również  opinie  psychologiczne,
mówiące o tym, że nie ma problemu. Wniosek jest kierowany do sądu i członkowie Komisji są
świadkiem w postępowaniu i toczy się to swoją drogą -  orzeczenie psychologa, itp. Dodała, że
koszt jednego wniosku wynosi około 700,00 zł.
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Radny  Jerzy  Koralewski  –  poinformował,  że  Sąd  powinien  rozstrzygać  o  zobowiązaniu  do
podjęcia leczenia odwykowego. Następnie poinformował, że jeden element w materiale nie został
poruszony tj. sprawa rodziców. 

Agnieszka Zielaskowska SP Wielkie Rychnowo – poinformowała,  że w zeszłym roku Szkoła
przystąpiła do programu; „Szkoła promująca zdrowie”, który podzielony jest na etapy. W tym roku
szkolnym program przewidziany jest dla rodziców. 

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska –  poinformowała, że każda szkoła ma swój oddzielny
program profilaktyki, wszystkie programy mają ewaluacje. 

Radny Jerzy Koralewski – poprosił  by kontynuować i rozpowszechniać te programy. 

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  – zapytał dlaczego w młodszej grupie wychowanków
Świetlicy Terapeutycznej jest mniej dzieci (17 osób), niż w starszej ( 25 osób).

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska – odpowiedziała, że wynika to z zapotrzebowania. Od
września będzie nabór do świetlicy i ilość osób znowu się zmieni. 

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  – odniósł się do pytania zadanego w ubiegłym roku
podczas omawiania materiału, które dotyczyło tego czy będą kontynuowane statystyczne działania.
W roku 2018 był przedstawiony gminny zestaw badań. Od tamtego czasu była pandemia, co mogło
negatywnie wpłynąć na młodzież. 

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska – odpowiedziała, że były to badania „ESPAD”, które są
dosyć  szerokie.  Dodała,  że  takie  badania  są  bardziej  efektywne,  w  momencie  gdy  szkoła
przeprowadza  je  pod  kątem  indywidualnych  problemów.  W  każdej  szkole  są  inne  problemy.
Dodała, że jeżeli będzie taka konieczność ankietyzacja zostanie przeprowadzona w szkołach. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego materiału.

Ad.6. Projekty uchwał i tematy informacyjne.

• PURM w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie
na lata 2023-2045,

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że Radni w dniu wczorajszym otrzymali
projekty uchwał drogą mailową, następnie omówiła projekty uchwał. 

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  – zapytał czy nie ma korzystniejszych programów na
pozyskanie środków zewnętrznych na remont drogi / droga Elzanowo – Mariany/. Dofinansowanie
wynosi tylko 55%. 

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  odpowiedziała,  że  na  remonty  dróg  nie  ma
korzystniejszych programów, z których dofinansowanie byłoby wyższe. Z Programu Polski Ład
dofinansowanie wynosi 95%, jednak dotyczy to modernizacji i budowy nowych dróg. W przypadku
tej drogi może być wyłącznie remont. Dodała, że w dniu 29 sierpnia br. przed Sesją RM Radni
otrzymają  zmieniony  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  na  2023  rok,  z  uwagi  na
zmiany, które należy wprowadzić do projektu uchwały.
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Radny  Jerzy  Koralewski  –  zapytał  czy  w  związku  z  remontem  ulicy  Drzymały  zostaną
przeznaczone środki na remont ul. Murnej i Batalionów Chłopskich. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że na remont ul. Drzymały są przeznaczone
środki  bieżące  z  budżetu  Gminy.   A  środki  zaplanowane  na  ul.  Murną  są  w  zadaniach
inwestycyjnych, środki te się nie pokrywają. 

Zastępca Kierownika ref. TIiGG Małgorzata Dębińska – poinformowała, że remont ul. Murnej
jest przewidziany w tym roku ze środków własnych. W chwili obecnej robiona jest dokumentacja
projektowa na ul. Murną i Batalionów Chłopskich. Z ul. Batalionów Chłopskich może powstać
problem,  ponieważ jest  to  ulica  połączona z  drogą krajową,  więc by musiał  być  zjazd.  Gmina
wystąpi o możliwość nie robienia dodatkowego zjazdu. 
Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  na
nieruchomościach stanowiących własność Gminy Kowalewo Pomorskie,

Zastępca Kierownika ref. TIiGG Małgorzata Dębińska – omówiła projekt uchwały. 

Nikt z Radnych nie miał uwag do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  powołania  Miejskiej  Rady  Seniorów
w Kowalewie Pomorskim i nadania jej statutu.

Kierownik BRM Donata Pilarska – Mądry – omówiła projekt uchwały.

Radny Wojciech Małkiewicz  – zapytał czy Rada zostanie powołana od nowej kadencji, tak jak
było to uzgodnione wcześniej.

Kierownik BRM Donata Pilarska – Mądry – odpowiedziała, że tak. 

Nikt z Radnych nie miał więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM  w  sprawie  wyboru  opiekuna  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie
Pomorskim.

Kierownik BRM Donata Pilarska – Mądry – omówiła projekt uchwały.

Radny Jerzy Koralewski – z uwagi na to, że młodzież nie lubi słowa „opiekun”, zasugerował by
użyć innego słowa.
  
Kierownik BRM Donata Pilarska – Mądry – poinformowała, że zapis ten wynika z ustawy.

Nikt z Radnych nie miał więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM  w  sprawie  ustalenia  planu  publicznych  przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych
w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Kowalewo Pomorskie

Kierownik EOiW Monika Kozińska – omówiła projekt uchwały.
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Nikt z Radnych nie miał uwag do przedstawionego projektu uchwały.

• PURM  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych  oraz  warunków  i  zasad
korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest
Gmina Kowalewo Pomorskie

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – omówiła projekt uchwały. 

Radny Ryszard Lipiński – zapytał co z przystankiem na ul. Odrodzenia. 

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – poinformowała, że jeden z przystanków
na  ul.  Odrodzenia  już  funkcjonuje,  co  do  drugiego  przystanku  otrzymała  informację  od
przewoźnika,  że  wystąpili  do  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  oraz  Urzędu  Marszałkowskiego
z wnioskiem o wyznaczenie przystanku. 

Radny Grzegorz Regulski – odniósł się do przystanku w miejscowości Wielka Łąka i wyjaśnił, że
droga ma 3 km długości, zasugerował by rozważyć możliwość wyznaczenia dwóch przystanków,
a nie jednego. 

Zastępca  Kierownika  ref.  GKiM  Paulina  Wiśniewska  –  poinformowała,  że  przystanek
funkcjonował  w 2012 roku.  Dodała,  że taki  wniosek Radny mógł  złożyć  w momencie  jak był
omawiany projekt uchwały w sprawie lokalizacji przystanków autobusowych. W obecnej chwili nie
ma możliwości wskazania kolejnego przystanku. Jeżeli będzie taka potrzeba zostanie po raz kolejny
zostanie przygotowany PURM w sprawie wyznaczenia lokalizacji przystanków.

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  – zapytał czy Rada zatwierdza lokalizację przystanków
autobusowych na drogach gminnych.

Zastępca  Kierownika ref.  GKiM Paulina  Wiśniewska  – odpowiedziała,  że  tak,  w pierwszej
kolejności  Rada  przyjmuje  uchwałę  o  lokalizacji,  w  drugiej  kolejności  uchwałę  o   określeniu
przystanków.  Następnie  odniosła  się  do  wypowiedzi  Radnego  Grzegorza  Regulskiego
i poinformowała, że na drodze, którą wskazał Radny w obecnej chwili nie jeździ autobus. 

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  – poinformował, że utworzenie nowego przystanku
autobusowego mija się z celem, skoro nie jeździ tam autobus. 

Radna  Jolanta  Wypych –  zapytała  dlaczego  jest  nazwa  przystanek  autobusowy  Dworzec
Kowalewo,  skoro nie  ma tam już  dworca autobusowego.  Zasugerowała,  że  należałoby zmienić
nazwę.

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska – odpowiedziała, że jest to nazwa przyjęta
potocznie przez przewoźników, prawidłowa nazwa to przystanek na  ul. Dworcowej. 

Nikt  z  Radnych  nie  miał  więcej  pytań  do  przedstawionego  projektu  uchwały.  

• PURM  w  sprawie  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  gminy  Kowalewo
Pomorskie do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Dolina Drwęcy”. 

Zastępca Kierownika ref. TIiGG Małgorzata Dębińska – omówiła projekt uchwały. 

Radny Robert Bejgier – poinformował, że zastanawia Go tak długi okres oczekiwania ze zmianą
projektu.
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Zastępca  Kierownika  ref.  TIiGG  Małgorzata  Dębińska  –  poinformowała,  że  zostało  to
zauważone  podczas  składania  wniosku o  dofinansowanie  na  opracowanie  strategii  przez  LGD.
Wcześniej nie było to zauważone. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Tematy informacyjne.

1. Stanowisko Radnych Rady Miejskiej w sprawie remontu drogi powiatowej w Lipienicy oraz
wykonania chodnika przy drodze powiatowej w Wielkim Rychnowie.

W wyniku  dyskusji  Radni  jednogłośnie  ustalili,  że  temat  ten  zostanie  omówiony  na  kolejnym
posiedzeniu  Komisji  w  obecności  Przewodniczącego  Komisji  Infrastruktury  i  Drogownictwa
Marcina Dunajskiego. 

2. Informacji na temat przygotowania placówek oświatowych do roku szkolnego 2023-2024. 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka- Sałatowska  - poinformowała, że na dzisiejsze posiedzenie
Komisji  na  wniosek  Radnego  Jerzego  Koralewskiego  zostali  zaproszeni  Dyrektorzy  Szkół
Podstawowych  oraz  Dyrektor  Przedszkola  Publicznego  w  Kowalewie  Pomorskim,  celem
przestawienia  informacji  na  temat  przygotowania  placówek  oświatowych  do  roku  szkolnego
2023-2024. Dodała, że od 1 września do momentu ogłoszenia konkursu na Dyrektora Przedszkola
Publicznego w Kowalewie Pomorskim pełniącą obowiązki zostanie Pani Ilona Plewa. Odbył się
również konkurs na Dyrektora Szkoły Podstawowej, gdzie Pani Renata Faluta- Kaszubowska po raz
kolejny została Dyrektorem. 

W dalszej  części  Dyrektorzy  Szkół  przedstawili  informacje  na  temat  przygotowania  placówek
oświatowych do roku szkolnego 2023-2024.

3. Informacja na temat stanu realizacji interpelacji, zapytań i wniosków.

Kierownik BRM Donata Pilarska – Mądry – przedstawiła informację na temat stanu realizacji
interpelacji, zapytań i wniosków – materiał stanowi załącznik do protokołu.

Radny Jerzy  Koralewski –  poinformował,  że  na  Sesji  absolutoryjnej  złożył  kilka  wniosków,
między  innymi  wniosek  dotyczący  spotkania  Niepublicznych  Zakładów  Opieki  Zdrowotnej
funkcjonujących  w  Gminie  z  NFZ.  Wyjaśnił,  że  nie  było  to  złożone  bezpośrednio  w  formie
wniosku, jednak poprosił by te wnioski wychwytać  i udzielić na nie odpowiedzi. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że w planie pracy Komisji  Budżetowej
i  Samorządu  są  dwa  tematy  dotyczące   realizacji  budżetu  za  I  półrocze  2023  roku  placówek
oświatowych oraz informacja na temat realizacji budżetu Gminy za I półrocze roku budżetowego.
Następnie dodała, że na posiedzeniu Komisji w miesiącu maju przekazywała informację, że zgodnie
z nowelizacją ustawy z 20 kwietnia br.  został uchylony przepis, na podstawie, którego dotychczas
sporządzana była informacja z przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za
pierwsze półrocze. Zapytała czy w związku z tym te tematy mają być realizowane. 

Przewodniczący Komisji   Robert  Bejgier   – poinformował,  że przedyskutuje  to  z  członkami
Komisji Budżetowej i Samorządu i przekaże stanowisko Komisji. 
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Zastępca Burmistrza  Ilona Rybicka-  Sałatowska  -  poinformowała,  że  na  wniosek Radnego
Michała Klafczyńskiego została ustawiona lodówka społeczna przy MGOK. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski – przekazał informacje w zakresie:

• kolejnego posiedzenia Komisji, które odbędzie się 19 września 2023 roku, które poprowadzi
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Kaznowski,

• przekazanego podziękowania dla Radnych Rady Miejskiej  w Kowalewie Pomorskim  za
pomoc  w  organizacji  XXVII  Sportowych  Spotkań  Osób  Niepełnosprawnych  „Bądźmy
Razem 2023”,

• powołania ławników do Sądu Rejonowego w Golubiu Dobrzyniu,  Z uwagi na to,  że do
Rady Miejskiej  nie  wpłynęło żadne zgłoszenie na kandydata,  zostało wysłane  pismo do
Sądu Okręgowego w Toruniu z informacja, że nie zostaną przeprowadzone wybory. Dodał,
że uzyskał informację z Sądu Okręgowego w Toruniu, że z uwagi na okres urlopowy, mamy
cierpliwie czekać na odpowiedź,

• kolejnego  pisma  dot.  wskazania  delegata  do  Europejskiego  Korpusu  Radnych   Gmin
i  Powiatów  Województwa  Kujawsko  –  Pomorskiego.  Wyjaśnił,  że  rozmawiał
z  Przewodniczącymi  Rad  i  tak  samo  wyznaczyli  na  kandydata  Przewodniczących  Rad
i otrzymali takie samo pismo.

W wyniku dyskusji Radni ustalili, że nie będą wskazywać po raz kolejny kandydata do Korpusu.

• złożenia  podziękowań  jednemu  z  mieszkańców  Kowalewa  Pomorskiego,  który  zamyka
swoją działalność gospodarczą po 45 latach. 

W wyniku dyskusji Radni ustalili, że nie będą składać podziękowań mieszkańcowi na Sesji Rady
Miejskiej. Powstała Rada Przedsiębiorców, która może złożyć podziękowania. 

Kierownik  ref.  OŚREG  Edyta  Jasińska  –  odniosła  się  do  Rady  Przedsiębiorców
i  poinformowała,  że  w  lipcu  został  przekazany  Przedsiębiorcom  wstępny  regulamin.  Jeden
Przedsiębiorca złożył uwagi, które zostaną uwzględnione w regulaminie. Do końca sierpnia ma być
ostatecznie opracowany regulamin. We wrześniu ma się odbyć inicjacyjna Rada, na której zostaną
przyjęte regulaminy. Przedsiębiorcy są otwarci na zapraszanie innych Przedsiębiorców, którzy nie
należą do Rady.

• poprosił by wnioski, zapytania i interpelacje pisać na piśmie. 

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier  – odniósł się do finałowego turnieju Mistrzostw Polski
w piłce ręcznej plażowej, który odbył się w Płocku w dniach 4-6.08.2023 r., gdzie zespół BHT
Conkret Byczki Kowalewo Pomorskie obroniły tytuł sprzed roku i ponownie zdobyły Mistrzostwo
Polski  w  piłce  ręcznej  plażowej  kobiet.  Dodał,  że  nie  byłoby  to  możliwe  bez  udostępnionych
obiektów sportowych i pomocy Urzędu, Szkół i sponsorów.

Ad. 7.Zapytania, sprawy różne.
Radny  Jerzy  Koralewski  –  zaprosił  wszystkich  Radnych  na  spotkanie  Organizacji
Pozarządowych, które odbędzie się 29 sierpnia br. o godz. 1400 w MGOK. Następnie zapytał czy
Gmina posiada dokumentację przekazania Domu Pielgrzyma w darowiznę Parafii Chełmonie. 

Zastępca   Kierownika  ref.  TIiGG  Małgorzata   Dębińska  –   poinformowała,   że   odpowiedź
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z informacją zostanie przygotowana na piśmie.  

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy jest już odpowiedź w sprawie propozycji przejęcia przez
Gminę działki znajdującej się obok murów przy Poczcie Polskiej. Następnie poinformował, że jest
szansa przedłużenia kursu MZK z Gronowa do Kowalewa Pomorskiego.

Radna  Jolanta  Wypych –  zapytała  na  jakim  etapie  jest  wykonanie  oświetlenia  na
ul. Konwaliowej.

Zastępca Kierownika ref. TIiGG Małgorzata Dębińska – poinformowała, że w chwili obecnej
sprawdzana jest dokumentacja przetargowa i czekamy na wydanie decyzji i pozwolenia na budowę.

Radna  Jolanta  Wypych –  odniosła  się  do  wniosku,  który  złożyła  na  posiedzeniu  Komisji
w kwietniu  odnośnie zarwania kostki granitowej na wjeździe do MGOK.

Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska  – odpowiedziała, że wniosek ten został
zgłoszony do ZGKiM.

Radna Jolanta Wypych – zawnioskowała o wyrównanie drogi równiarką na ul. Działkowej.

Radny  Piotr  Strzelecki  –  zapytał  kto  jest  właścicielem  chodnika  biegnącego  z  Elzanowa  do
Wielkiej Łąki.

Zastępca  Kierownika  ref.  GKiM  Paulina  Wiśniewska  –  odpowiedziała,  że  chodnik  jest
w ramach utrzymania Gminy. 

Radny Wojciech Małkiewicz – podziękował za zamontowanie żagli słonecznych na placu zabaw
przy ul. Kościuszki.

Radny Grzegorz  Regulski – podziękował referatowi organizacyjnemu za pomoc w ustawieniu
skrzynki pocztowej w miejscowości Wielka Łąka. 

Przewodniczący Komisji  Robert  Bejgier  – zapytał  czy  na dachu Pływalni  wykonywane były
jakieś prace remontowe.

Pracownik  Urzędu  Ewa  Dąbkowska  –  poinformowała,  że  jest  prowadzone  postępowanie
przetargowe, w chwili obecnej oferenci przeprowadzają wizję lokalną. 

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier  – zapytał o białego busa, który stoi na parkingu przy
Urzędzie.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka- Sałatowska  - poinformowała, że jest to bus przeznaczony
do dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkół, otrzymany z PFRON.

Przewodniczący  Komisji  Robert  Bejgier  –  zapytał  czy  jest  wola  Radnych  by  podać  adresy
mailowe na stronę internetową Urzędu, w celu ułatwienia komunikacji mieszkańcom.

Radna Jolanta Wypych – zapytała czy na DK15 przez miasto będą prowadzone jakieś remonty
przy przejściach dla pieszych.
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Zastępca Kierownika ref. GKiM Paulina Wiśniewska  – odpowiedziała,  że na przejściach dla
pieszych planowane jest ustawienie lamp.

Radny Jerzy Koralewski – podziękował za zorganizowanie sołeckiego turnieju piłki nożnej.

 Ad.8. Zakończenie.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1702 zamknął posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera 11 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska
                                                                                                            PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                                   OŚWIATY, KULTURY, 
                                                                                                                    SPORTU I ZDROWIA
                                                                                              
                                                                                                                       /-/ Jerzy Koralewski 


